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هادی اخلاقی، مدیرعامل جدید 
بانک تجارت شد 

با تصویب هیئت مدیره بانک تجارت و تأیید بانک  �
مرکزی جمهوری اســلامی ایران، هــادی اخلاقی 
به عنــوان مدیرعامــل ایــن بانک انتخاب شــد. به 
گزارش روابط عمومی بانک تجارت، در این جلســه 
که عصر چهارشــنبه بیست وهشــتم مهرماه برگزار 
شد، اعضای هیئت مدیره بانک تجارت به نمایندگی 
از ســوی ســهامداران، هادی اخلاقــی را به عنوان 
مدیرعامــل جدید این بانک منصوب کردند. اعضای 
هیئت مدیره بانک تجارت در این جلســه از زحمات 
صادقانه و ارزشــمند رضا دولت آبــادی در دوران 
تصدی ســمت مدیرعاملی این بانک تقدیر به عمل 
آوردنــد.  همچنین دولت آبادی به عنوان مدیرعامل 

جدید بانک ملت منصوب شد.
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کارشناسان می گویند عامل اصلی مشکل کمبود گاز ایران تحریم است

زمستان بی گاز در راه ایران
ابراهیم زاده، کارشناس مسائل گاز، در گفت و گو با «شرق»: اگر مشکل حل نشود مازوت استفاده می کنند

ذرت های آلوده این بار 
در دولت سیزدهم

ایسنا: سرپرســت دفتر خدمات بازرگانی معاونت  �
توســعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی در خصوص 
چندین هزارتن ذرت متروکه شده در گمرک توضیحاتی 
ارائه کرد. چنــدی پیش معاون فنی گمــرک ایران از 
فاسد شــدن پنج هزار تن ذرت در یکــی از گمرک های 
کشور خبر داد و به ایســنا گفت  در سطح گمرک های 
مازنــدران حدود پنج هزار تن ذرت که از ســال ۱۳۹۸ 
وارد منطقه ویژه اقتصادی نوشــهر شده بود، فاسد و 
بالغ بر ۱۴.۷ هزار تن کالا متروکه شده است که عمدتا 
نهاده های دامی هســتند. وی همچنین در پاســخ به 
چرایی جریان ماندگاری و فاسد شدن این ذرت ها اعلام 
کرد که گمرک مســئولیتی در قبــال کالایی که اظهار 
نشده ندارد و از زمانی این مسئولیت آغاز می شود که 
به گمرک اظهار شده و در فرایند انجام تشریفات قرار 
بگیرد یا از ســوی مراجــع تحویل گیرنده کالا به عنوان 
کالای متروکه اعلام شــود، این اقلام نیز قبل از اظهار 
در مناطق ویژه دپو شده بود و مرجع تحویل گیرنده به 
محض محدودیت زمانی و پایان دوره ماندگاری نسبت 
به اعلام متروکه و ارجاع به ســازمان اموال تملیکی 
اقدام کرده است. در این راستا و در پاسخ به این سؤال 
که چرا پیگیری های لازم جهت ترخیص این نهاده ها 
انجام نشــده و چــرا این پنج هزار تــن ذرت در گمرک 
متروکه شده است، حسن عباسی معروفان، سرپرست 
دفتــر خدمات بازرگانــی معاونت توســعه بازرگانی 
وزارت جهاد کشاورزی به ایسنا گفت: حدود دو تا سه  
هزار تن ذرت سال گذشــته وارد گمرک کشور شد. اما 
به دلیل وجود مسائل حقوقی بین خریدار و فروشنده 
این ذرت ها به گمرک اظهار نشــد و در نهایت  ترخیص 
آن هم صورت نگرفت. وی ادامه داد: این ذرت ها برای 
یک شــرکت بخش خصوصی خارج از ایران است و 
مدتی اســت که درگیر دادگاه و منتظر دریافت حکم 
قضائی هســتند. چون هنوز این ذرت ها وارد کشــور 
نشــده اند، نمی توان دقیقا نظر داد که آلوده هســتند. 
در حقیقت یک کالایی قرار بود وارد کشــور شود ولی 
ســازمان دامپزشکی و ناظران بهداشــتی ایراداتی به 
آن وارد کردنــد و اجازه ورود ندادند. سرپرســت دفتر 
خدمــات بازرگانی معاونت توســعه بازرگانی وزارت 
جهاد کشــاورزی  افــزود: این محمولــه وارد گمرک 
شــده ولی هنوز وارد کشور نشده است. در هر صورت 
چه مشــکلات حقوقی حل شــود، چه نشود، قابلیت 
ترخیص ندارد. معروفــان تصریح کرد: چون موضوع 
مربوط به گذشــته اســت، مصرف کننــدگان نهاده ها 
نگران سلامتی این کالا نباشــند، دستگاه های نظارتی 
 بهداشــتی و ســلامتی تمام کالاهای وارده را از حیث 

سلامتی به صورت چندلایه کنترل می کنند.  

وزیر اقتصاد در بازدید از گمرکات بیله سوار:
نقشه منطقه آزاد اردبیل به زودی 

تصویب می شود
ایلنا: وزیر اقتصــاد در بازدید از گمرک بیله ســوار  �

با تأکید بر تجهیز ســریع این گمرک به دســتگاه های 
ایکس ری، از تهیه و تصویب نقشــه و جزئیات ایجاد 
منطقه آزاد در استان اردبیل در هیئت دولت در آینده 
نزدیک خبر داد. احســان خاندوزی در ایــن بازدید با 
بیان اینکه پیام ســفر به اردبیل این اســت که تعامل 
جدی برای افزایش عدالت منطقه ای و احقاق حقوق 
مناطقی از کشور که حقوق آنها کمتر مورد توجه قرار 
گرفته است، در اولویت دولت سیزدهم قرار دارد، تأکید  
کرد : در همین راستا گمرک بیله سوار به صورت میدانی 
نیازمند رفع دو دسته مسائل جدی است که ان شاءاالله 
به محض بازگشــت هیئت دولت به تهــران رفع این 
دو دســته مشکل پیگیری خواهد شد. وزیر اقتصاد در 
تبیین مشکلات یاد شده گفت: دسته اول این مشکلات 
به عــدم هماهنگی هــا و همکاری هــای برون مرزی 
مربوط اســت که ان شــاءاالله با رویکرد فعالانه وزارت 
امور خارجه و ســفارت ما در کشور آذربایجان مسائل 

مربوطه حل وفصل خواهد شد.

خبر

خبر

واکنش رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس به پلمب بورس تهران

خانه ملت: رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس  �
از پلمــب بورس تهــران انتقاد کــرد و گفت: این 
موضــوع بــه زودی در نشســت ویژه کمیســیون 
اقتصــادی مجلس مورد بررســی قــرار می گیرد. 
محمدرضا پور ابراهیمی درباره پلمب ســاختمان 
بــورس تهــران، گفــت: با وجــود حــق قانونی 
شهرداری تهران و رأی دیوان عدالت اداری، نحوه 
برخورد در پلمب بورس تهران قابل قبول نیســت، 
زیرا پرونده تعهدات شرکت بورس تهران از طریق 
مکاتبه با وزارت امور اقتصادی و دارایی و شــورای 
عالی بورس در چارچوبی منطقی قابل حل وفصل 
بــود. نماینده مــردم کرمان در مجلس شــورای 
اســلامی افزود: این موضوع به زودی در نشســت 
ویژه کمیســیون اقتصادی مجلس مورد بررســی 
قرار می گیرد تا ابعاد دیگر آن مشخص شود. وی با 
بیان اینکه در صورت تخلف در بورس تهران بابت 
عدم ایفای تعهدات نسبت به شهرداری، مسئولیت 
برعهده مجموعه ای است که باید براساس قانون 
عمل می کرد، ادامــه داد: از وزیر امور اقتصادی و 
دارایی می خواهیم هرچه ســریع تر به این موضوع 
ورود و تصمیم گیری کند تا شاهد وضعیت کنونی 
یعنــی تضعیف ارکان اقتصادی کشــور نباشــیم. 
این نماینده مردم در مجلس یازدهم با اشــاره به 
ضرورت رعایت قانــون، ضوابط و مقررات و ایفای 
تعهدات بورس به شــهرداری تهران، اضافه کرد: 
بــا وجود تعهدات شــرکت بورس تهــران، انتظار 
می رفت شــهرداری با روش منطقی تری نســبت 
بــه این موضوع برخورد می کرد زیرا این برخوردها 
برای کشــور در فضای بین المللــی اثر منفی دارد 
و از ســوی دیگر موجب نگرانی در داخل کشــور 
می شــود. رئیس کمیســیون اقتصــادی مجلس 
تصریح کرد: ضمن اینکه مطالبات شهرداری تهران 
از شرکت بورس تهران باید کامل پرداخت شود اما 
روش برخورد قابل قبول نیست و شهرداری باید در 

نحوه برخورد خود بازنگری کند.

سخنگوی انجمن تولیدکنندگان تایر:
ناچار به افزایش قیمت شدیم

در پی بحث هــای اخیر دربــاره افزایش  � مهر: 
قیمت و فراخوانده شــدن انجمن صنفی صنعت 
تایر برای ارائه توضیحاتی در این زمینه، سخنگوی 
انجمن مذکــور، ضمن تأکید بر اینکه مســتندات 
حداقل دو ماه پیش برای ســازمان حمایت ارسال 
شد، به روزشدن قیمت تایر با توجه به تورم حاکم 
بــر اقتصاد کشــور و افزایش مــواد اولیه را لازمه 
بقای صنعت دانست و اعلام کرد که برخلاف میل 
انجمن با توجه به اینکه سازمان حمایت موضوع 
را رســیدگی نکرد، ناچار به افزایش قیمت شدیم. 
هفته گذشته انجمن صنفی صنعت تایر با ارسال 
نامه ای به مدیران عامل شــرکت های تولیدکننده 
تایر مجــوز افزایش قیمت ها را بــرای کارخانه ها 
صادر کرد که براساس آن افزایش قیمت ها در دو 

مرحله به شرح زیر اعمال خواهد شد.
- تایرهای ســواری رادیــال و ون مجموعا ۳۰ 
درصــد افزایش؛ مرحلــه اول ۲۰ درصد و مرحله 

دوم ۱۰ درصد.
- تایرهای بایاس و رادیال نیمه سنگین، سنگین 
و کشــاورزی مجموعه ۴۰ درصد؛ مرحله اول ۳۰ 

درصد و مرحله دوم ۱۰ درصد.
مرحلــه اول اعمال قیمت هــای جدید از روز 
دوشنبه هفته گذشته (۲۶ مهرماه) و مرحله دوم، 

ابتدای دی ماه اجرائی می شود.
در پــی ایــن تصمیم گیری انجمــن تایر، عباس 
تابــش، رئیس ســازمان حمایــت مصرف کنندگان 
و تولیدکننــدگان ضمــن تأکید بر اینکه مســتندات 
افزایش قیمت انواع تایر ســبک و ســنگین بررسی 
می شــود، از اعضای انجمن تایر خواست تا جهت 
ادای پاره ای توضیحات به سازمان حمایت مراجعه 
کنند. این مقام مسئول (رئیس سازمان حمایت) در 
پی اعلام افزایش قیمت انواع تایر از ســوی انجمن 
صنفــی صنعت تایــر، اعــلام کــرد: در مکاتبه ای 
بــا انجمــن صنفــی صنعــت تایر و شــرکت های 
تولیدکننــده عضــو انجمــن مذکور، لــزوم رعایت 
ضوابط قیمت گذاری کالاهای تولید داخل مصوب 
هیئت تعیین و تثبیت قیمت ها تأکید شده است. در 
نشســتی که در همین راستا با تولیدکنندگان تایر در 
محل این ســازمان برگزار شد، مقرر شد با توجه به 
متغیربودن هزینه های تولید و بهای تمام شــده تایر 
برای هر شــرکت به صورت جداگانه، اعمال درصد 
افزایش قیمت یکسان برای محصولات شرکت های 
تولیدکننــده انواع تایر ســبک و ســنگین از ســوی 
انجمن منتفی شــده و قیمت گذاری محصولات هر 

بنگاه باید به صورت جداگانه صورت پذیرد.

شرق: کلاف بســیار پیچیده ای 
است که چون با ارقام مختلف 
در واحدهای مترمکعب، دلار، 
روز، ســال و ماه سروکار دارد، 
گیج کننده تــر هــم می شــود. 
اســت:  ســاده  موضوعــش 
کمبــود گاز داریــم و نگــران 
از  که  مســئله ای  زمســتانیم. 
اولیــن مطالب مطرح شــده از 
ســوی وزیر نفت دولت جدید، 
جواد اوجــی  بود. جواد اوجی 
۱۴ شــهریور گفــت «بــا روند 
کنونی مصــرف گاز طبیعی در 
کشــور، پیش بینی می کنیم که 
مترمکعب  میلیون  حدود ۲۰۰ 
کســری گاز در فصــل ســرما 
داشته باشیم». وزیر اولین سفر 
خارجی را هم به ترکمنســتان 
رفت کــه با حرف و حدیث های 
تأیید نشــده ای نیز همراه شــد 
که خود مسئله این قدر حیاتی 
است که می شود از آن گذشت. 
اما باز همین بحث ترکمنستان 
موضوع کمبود گاز زمســتان را 
بالا آورد. مالک شریعتی نیاسر، 

نماینــده مجلس و عضو کمیســیون انرژی مجلس 
نوشــت «برای تأمین گاز زمستان نگرانی وجود دارد  
اما امیدواریم که با تدابیر مختلف اتخاذ شده ازجمله 

واردات از ترکمنستان، از مشکل عبور کنیم».
او در صفحه شــخصی خود در توییتر، نوشــت: 
«از تأمین گاز زمســتان نگرانی هست، اما امیدواریم 
که با تدابیر مختلف ازجمله واردات از ترکمنســتان، 
از مشکل عبور کنیم. شــورای عالی انرژی جایگاهی 
مهم، اما فعلا ناکارآمد است؛ چون دبیرخانه اش در 
سازمان برنامه اســت. اگر دبیرش در جایگاه معاون 
رئیس جمهور بنشیند، سیاست گذاری انرژی یکپارچه 
می شــود» و با مطرح کردن این بحث مبهم حقوقی 
و اداری بــه پیچیدگــی موضــوع افزود. امــا اولین 
پیچیدگی مربوط به عدد نیســت، مربوط به مســائل 
دیوانی و اداری هم نیســت بلکه ســاده تر این است 
که: چرا؟ اطلاعات عمومی مردم کشور از جمله این 
اســت که ایران دارای یکــی از بزرگ ترین ذخایر گاز 
اثبات شــده در جهان اســت. در مقایسه با مساحت 
روســیه که بزرگ ترین کشور جهان است، ایران عملا 
بیشترین گازی را که طبیعت به ساکنان یک سرزمین 
اعطا می کنــد دریافت کرده. اگر یک جســت وجوی 
ســاده با کلمات کمبود گاز، ایران، زمستان در گوگل 
انجــام بدهیــد، به چنــان نتایج مختلفــی برخورد 
خواهیــد کرد که شــاید قید فهم موضــوع را بزنید: 
یارانه، قیمت پایین، عدم ســرمایه گذاری، پایین بودن 
بهــره وری، دولت قبل، دولت قبل تر و فهرســتی که 

ادامه دارد.
«مجتبــی توانگــر» نماینده مجلــس در مطلب 
روزنامــه  بــرای  مهرمــاه   ۱۹ روز  کــه  مفصلــی 
«همشهری» نوشته اســت با عنوان «بحران کمبود 
گاز و چند راهکار» به چندین مطلب اشــاره می کند، 

از جملــه اینکــه «در اینجا لازم اســت به موضوع 
ناترازی گاز اشــاره کنم. ناتــرازی گاز دو وجه دارد و 
فقــط بحث افزایش تولید در میان نیســت. در واقع 
علــت ناترازی به دلیــل کمبود تولید در مقایســه با 
مصرف بالاست. برای رفع ناترازی باید افزایش تولید 
و کاهش مصرف داشــته باشــیم. از سوی دیگر باید 
بــه ظرفیت تولید هم توجه کنیم، البته از نظر ذخایر 
کمبودی نداریم، اما مشــکل پیــش رو، کاهش تولید 
اســت». آمار مطمئنی در این باب وجود ندارد اما در 
ادامه این مطلب این مســئله روشن خواهد شد. اما 
این بند مطلب هم قابل توجه اســت که «هم اکنون 
ما یک پانزدهم مردم دنیا هزینه  گاز می پردازیم. شاید 
ابتدا قیمت هایــی که به ریال برای گاز تعیین شــد، 
قیمت هایی معقول بود  اما به مرور زمان با توجه به 
تورم بالایی که اقتصاد ایران با آن روبه رو شد و رشد 
افسارگســیخته  قیمت ارز، دیگر این قیمت گذاری ها 
مناســب نبوده و نیســت. با توجه بــه اینکه هزینه  
توســعه  میدان ها و افزایش تولید، هزینه هایی ارزی 
هستند، فاصله  چشمگیری بین قیمت داخلی انرژی 
با قیمت های تعیین شده در بازارهای منطقه و جهان 
وجود دارد. این تفاوت قیمت ها ســبب شده عایدی 
صنعت نفــت از منابع گازی و نفتــی کاهش یابد و 
این عایدی آن قدر نیست که پاسخ گوی افزایش تولید 
و بهره وری باشــد. قیمت هایی کــه هم اکنون مردم 
بابت حامل های انرژی پرداخت می کنند، شــاید تنها 
هزینه  حفظ و بهــره وری فعلی این صنعت را تأمین 
کند». یعنی عملا معضل را به مردم برمی گرداند که 
زیاد مصرف می کننــد و پول هم نمی دهند. این خط 
اصلی بسیاری از مطالبی است که در این مورد گفته 
می شــود و مطالب با این محتوا یکی دو تا نیســتند. 
مثــلا در همین زمینه «مبینی دهکــردی» مدیرعامل 

«شــرکت بهینه سازی مصرف ســوخت» می نویسد: 
«مثلا در مــورد بخاری های فرســوده، مصرف کننده 
خانگــی باید آن را تعویض کند تا مصرف گاز خود را 
بهینه کند. در این زمینه دولت طرحی تصویب کرده 
است که اگر کسانی به دنبال استفاده از بخاری های 
هرمتیــک کم مصرف و جایگزینــی آن با بخاری های 
فرسوده بروند، دولت معادل ۲۳۵ دلار طی سه سال 
به این اشــخاص یارانه می دهد کــه در این زمینه به 
تولیدکننده هم اعلام شــده است...می توان با اجرای 
چنین طرح هایی هم زمان با آموزش و فرهنگ سازی، 
اقدامات عملی بــرای مدیریت تقاضای انرژی انجام 
داد». برای بررســی موضوع با آقایان «شــریعتی» و 
«توانگــر» در مجلس تماس گرفتیــم که حاضر به 
پاســخ گویی در مورد مسئله نشدند. اما درباره کلیت 
بحث و مســئله ترکمنســتان با «محمد اســماعیل 
ابراهیــم زاده» کارشــناس مســائل گاز و مدیرعامل 
پیشین «شرکت گاز مازندران» تماس گرفتیم؛ استانی 
که از ترکمنستان گاز می گرفت. از او خواستیم مسائل 

را ساده برای ما توضیح بدهد.
تحریم؛ نه یک کلمه بیشتر نه یک کلمه کمتر

می پرســیم چرا کمبــود گاز داریــم؟ ببینید ما از 
نظر تولیــد یک میلیارد متر مکعــب ظرفیت واقعی 
داریم و در پیک مصرف هــم مصرفمان از این کمتر 
است. نمی دانم چرا این را اعلام کرده اند اما حدسم 
این است که مشــکل از ایســتگاه های تقویت فشار 
است. می پرســیم این مشکل از کجا ناشی می شود؟ 
صددرصد از تحریم. قطعاتی هست که فقط اوکراین 
و آلمان می ســازند. خب این قطعات وقتی نیستند، 
کار می خوابد... ولی عنوان می شود که تحریم تأثیری 
ندارد...(با خنده) آقا مگر چنین چیزی ممکن است؟ 
مگر می شود تحریم تأثیر نداشته باشد؟ مثلا شما در 

سال ۹۲ که شل و توتال آمدند، 
ممکــن بود چنین مشــکلاتی 
داشته باشید؟ در قراردادی که 
بسته شــد و توتال ۵۰ درصد، 
چین ۲۵ درصــد و ما هم ۲۵ 
اتفاقات  داشتیم، چنین  درصد 
و کمبودهایی ممکن بود؟ این 
را کسی که کار اجرائی می کند، 
قطعــا می دانــد. اصــلا چیز 
خارق العاده ای نیست. مثلا ما 
در دریا نفت و گازمان در عمق 
چهارهزارمتــری اســت. نازل 
حفاری ایــن کار را فقط آلمان 
می سازد. خب حفاری تعطیل 
بشــود، چه اتفاقــی می افتد؟ 
شما بروید بررســی کنید سال 
۹۲ اروپایی هــا ۵۰ نفره و صد 
نفره می آمدند ایران. مشکلات 
به حداقل رســیده بــود. الان 
هیچ کشــوری حاضر نیســت 
با ما کار کند. می پرســیم ولی 
می گویند با ترکمنستان مشکل 
گاز حل می شود، (باز با خنده) 
همــه  از  فــارغ  ترکمنســتان 
کیفیت،  به  مربوط  مشــکلات 
نقل و انتقالات مالی می تواند به ســه اســتان گیلان 
و مازندران و گلســتان گاز بدهد. اگر بدهد. خب پس 
چطور مشــکل حل می شود؟ مازوت می سوزانیم که 
هم مشــکل قیمت دارد و هم به شدت برای محیط 
زیست زیان بار اســت. بار دیگر حرف آقای شریعتی 
درباره ترکمنســتان را پیش می کشیم. این کارشناس 
مســائل انرژی مطلبی را مطــرح می کند که جالب 
اســت، هرچند خودش هم می گوید موثق نیست اما 
برای روشن شدن موضوع کمک می کند. آقای زنگنه 
که برای قرارداد به ترکمنســتان رفته بود، گفته بود 
ما پول گاز را کیفی  یــا نقدا می دهیم، رئیس جمهور 
ترکمنســتان در جواب می گوید این پولشویی است! 
یعنی یک کشور پنج میلیونی مشکلش با ما این شده! 
می پرســیم اما وزیر نفت که می گوید با ترکمنســتان 
خوب کنــار می آییــم. ابراهیــم زاده می گوید حرف 
سیاسی اســت. زمان احمدی نژاد هم گفتند مشکل 
با ترکمنستان حل شده است. رئیس حقوقی شرکت 
ملی گاز می گفت حل شــده اما گاز قطع شــد و بعد 
رفتند با ســه برابر قیمت قرارداد بســتند! می پرسیم 
مرتــب حرف از مصــرف انــرژی مــردم و یارانه ها 
می شــود. این چقدر مؤثر است؟ خیلی کم. مصرف 
خانگــی گاز اصلا در این حد نیســت. عمده مصرف 
ما صنعتی اســت. هیچ ربطی هم بــه یارانه ندارد. 
یعنی پس مشــکل مردم نیســتند؟ نه آقا! مشــکل 
خیلی ساده است: ما یک میلیارد مترمکعب ظرفیت 
تولید داریم، شــما بگو ۸۰۰ میلیون، نه ۸۵۰ میلیون 
مترمکعب خانه پر، خیلی دســت بالا مصرف داریم. 
خب حالا عامل کمبود چیست؟ خیلی واضح است 
که کاهش تولید است. عامل کاهش تولید چیست؟ 
قطعــه نداریم. چرا قطعــه نداریم؟ چــون تحریم 

هستیم. حل شد؟

شــرق: ماجــرای مســکن در ایــران حــالا قصه ای 
چنددهه ای اســت و این مســئله از دولتی به دولتی 
دیگر با پروژهای نیمه تمام و چندین مشــکل اساسی 
دست به دست می شود. دولت سیزدهم هم با طرح 
سالانه یک میلیون مسکن، پا به این زمین پرسنگلاخ 
گذاشــت و حالا همین طرح بــه مهم ترین خبر این 
دولت تبدیل شده  است. یکی از انتقادها به عملکرد 
چند ماه گذشــته هــر دو دولت، حــذف مجردها از 
مســکن و حتی وام دیعه اســت که در تازه ترین خبر 
وزیر راه از احتمال برگرداندن این قشــر از جامعه به 
طرح های مسکن خبر داد. رستم قاسمی البته اعلام 
کرد طلاق، تقاضا برای مســکن را بالا برد و توضیح 
داد کــه رایزنــی برای امــکان ثبت نــام مجردها در 
حال انجام است. قاسمی در ســفر دولت به استان 
اردبیل با حضور در یک برنامه تلویزیونی به تشــریح 
اقدامــات وزارتخانــه و دولت ســیزدهم در بخش 
مســکن پرداخت. وزیــر راه و شهرســازی در این باره 
گفت: در هشتمین ســفر رئیس جمهور به استان ها، 
ضمن بازدیــد از پروژه های مختلــف، دیدار با مردم 
و حضور در شــورای اداری اســتان، مشکلات استان 
بررســی و به رئیس جمهور منتقل می شــود. عضو 
کابینه دولت ســیزدهم ضمن تأکید بر اجرای چهار 
میلیون واحد مســکونی در چهار ســال بــا تأکید و 
پیگیری رئیس جمهور، خاطرنشان کرد: چهار میلیون 
واحد مسکونی نیاز کشــور است. سال ۹۱ نزدیک به 
۹۰۰ هزار ازدواج در کشــور داشتیم که سال ۹۹ این 
مقدار یک ســوم و برعکس طلاق ســه برابر شد. این 
آمار نشان می دهد موضوع مسکن، موضوعی جدی 
در کشــور است و ســهم هزینه مســکن در بسیاری 
از شــهرها قابل تحمل نیست. قاســمی ادامه داد: 

اشکالات مسکن مهر و مسکن ملی در قانون جهش 
تولید برطرف شــده اســت و دولت سیزدهم به جد 
موضوع خانه دار شــدن متقاضیان واقعی را پیگیری 
می کند. او توضیح داد: مسکن چندین مؤلفه دارد که 
تلاش کردیم برای همه آنها راهکار داشــته باشیم. 
در خصــوص مؤلفه زمیــن برای یــک میلیون واحد 
مســکونی در سال، زمین های دولتی را باید در اختیار 
داشــته باشــیم و ســهم زمین را برای مردم کاهش 
بدهیم که این موضوع در دســتور کار است. او ادامه 
داد: تــا امروز اراضی ۹۰۰ شــهر متعلــق به دولت، 
شناســایی شــده اســت و بانک زمین در حال ایجاد 
اســت. عضو کابینه دولت سیزدهم دومین مؤلفه را 
تسهیلات عنوان کرد و افزود: بر اساس قانون جهش 

تولید مســکن، ۳۶۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات به 
بخش های مختلف مســکن اختصاص پیدا می کند. 
در حــال نهایی کردن ســقف تســهیلات هســتیم. 
تسهیلات جهش تولید مسکن در تهران ۴۵۰ میلیون 
تومان، در سایر کلان شــهرها ۴۰۰ میلیون تومان، در 
مراکز استان ها ۳۵۰ میلیون تومان و در روستاها ۳۰۰ 
میلیون تومان اســت که در حال نهایی شــدن است. 
همچنین بازگشت اقســاط نیز ۲۰ ساله است و براى 
دهک های پایین، کم بهره خواهد بود. قاسمی ادامه 
داد: ســود تسهیلات از سوی شورای پول و اعتبار ۱۸ 
درصد پیش بینی شــده و مابه التفــاوت را وزارت راه 
از محل صندوق ملی مســکن بــه دهک های پایین 
کمک خواهد کرد. به گفته او، سومین مؤلفه ساخت 

اســت که امروز بســیاری از پیمانکاران، تعاونی ها و 
انبوه سازان منتظر هستند تا طرح اجرا شود. از سوی 
دیگر با وزیر صمت جلســه ای داشتیم که مقرر شد 
تأمیــن مصالح چهــار میلیون واحد مســکونی و در 
گام نخســت دو میلیون واحد مســکونی در کارگروه 
مشــترک ســاماندهی و تأمین شــود کــه حداکثر تا 
اواســط هفته در این خصوص اقدام می شــود. این 
کار برای کنترل تورم قیمت مصالح انجام می شــود. 
او وضعیت مصالح اصلی ساختمان به ویژه سیمان 
و فولاد را در کشــور مناســب برشــمرد. قاسمی از 
تمامی متقاضیان مســکن اعم از شهری و روستایی 
دعوت کرد تا در سامانه جهش تولید مسکن ثبت نام 
کنند. وی همچنین از تغییر در نظام ساخت وســاز در 
کشــور خبر داد و تصریح کرد: به دنبال کسب دانش 
فناوری های جدید ساخت در کشور هستیم تا هم به 
لحاظ کیفیت ســاخت و هم به لحاظ مصرف انرژی 
به کیفیت دســت یابیم. وزیر راه و شهرســازی اعلام 
کرد: بر اســاس آمار ۵۲۰ هزار نفــر به نام و کد ملی 
تحت پوشــش کمیته امداد و بهزیســتی هستند که 
در توافــق با وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی برای 
ایــن افراد در همراهــی با کمیته امــداد توافق نامه 
برای احداث مسکن امضا کردیم. ۴۰۰ هزار واحد نیز 
از ســوی بنیاد مســکن احداث می شود که ۲۰۰ هزار 
واحد آن شــهری و ۲۰۰ هزار واحد روســتایی است. 
قاسمی از رایزنی برای ایجاد شرایط ثبت نام مجردان 
در قانون جهش تولید مســکن خبر داد. وی با تأکید 
بر اینکه با موضوع مسکن نباید سیاسی برخورد کرد، 
گفت: کسانی که در طرح اقدام ملی مسکن ثبت نام 
کردند، مشــمول تمام امتیــازات قانون جهش تولید 

می  شوند.

وزیر راه: طلاق تقاضا برای مسکن را بالا برد
سهم مجردها از 4 میلیون مسکن رئیسى

سازمان آگهی های سازمان آگهی های 
روزنامه شرقروزنامه شرق
۸۶۰۳۶۱۱۹۸۶۰۳۶۱۱۹
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